
Protokół Nr XVI/08 
-------------------------------------------------------------------- 

z sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 8 lipca 2008 r.  
w sali konferencyjnej Domu Kultury w Dobrej 

  
 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Janicki o godz. 910 otworzył XVI 

sesję Rady Miejskiej w Dobrej. Powitał kierowników jednostek, zakładów pracy, 

przedstawicieli samorządów wiejskich, Burmistrza Dobrej – p. Andrzeja 

Piątkowskiego, z-cę Burmistrza Dobrej – p. Jacka Gajewskiego, Skarbnika 

Dobrej – p. Beatę Kmieć. 

 

Przewodniczący Paweł Janicki stwierdził, że na stan 15 radnych Rady 

Miejskiej w Dobrej w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum, przy 

którym Rada może obradować i podejmować uchwały. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 

do protokołu. 

Protokołowała obrady – Barbara Wituła – inspektor UM w Dobrej. 

 

W związku z tym, że nie zgłoszono zmian do porządku obrad 

przewodniczący Paweł Janicki przedstawił porządek sesji Rady Miejskiej. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Sprawy samorządu. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z działalności międzysesyjnej. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchylenia uchwał: 

a) nr XIV/118/08 z dnia 25.04.2008 r. w sprawie przekształcenia 

 



zlikwidowanej szkoły w filię w Strachocicach 

b) nr XIV/120/08 z dnia 25.04.2008 r. w sprawie przekształcenia 

zlikwidowanej szkoły w filię w Dąbrowicy – projekt nr XVI/127/08 

2) zmiany struktury organizacyjnej Szkoły Podstawowej w Dobrej – 

projekt nr XVI/128/08 

3) organizowanie wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i 

organizacyjnej szkół prowadzonych przez Gminę – projekt nr 

XVI/129/08 

4) zmiany uchwały dotyczącej zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć- projekt nr 

XVI/130/08 

5) zmiany uchwały dotyczącej ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Dobrej – projekt nr XVI/131/08 

6) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości płynnych – projekt nr XVI/132/08 

7) zmiany budżetu na 2008 r. - projekt nr XVI/133/08 

  9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

  10. Wolne wnioski 

  11. Zamknięcie obrad 

 

ad: 1, 2, 3.  
 

Jak wyżej. 

 

ad: 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
 Przewodniczący Paweł Janicki poinformował, że protokół nr XV/08 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej w dniu 9 maja 2008 r. był 

wyłożony do wglądu w biurze Rady oraz przed posiedzeniem Rady, wszyscy 

radni mogli zapoznać się z jego treścią i wnieść uwagi. 

 



 Do otwarcia sesji uwag takich nie zgłoszono i przewodniczący wnioskował 

o przyjęcie „Protokołu nr XV/08” bez odczytywania. Po przeprowadzonym 

głosowaniu przewodniczący stwierdził, że protokół został jednogłośnie przyjęty 

przez Radę tj. na 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania za jego 

przyjęciem głosowano 13 radnych, nie było głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się. 

 
  

ad:  5.      

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Radny Janusz Nowakowski poruszył sprawę wybrzuszenia w asfalcie na 

zakręcie w Miłkowicach, o które ocierają się samochody. 

 Radny Wiesław Ignaczak podziękował p. Burmistrzowi za założenie 

lampy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że odpowiedzi na wszystkie 

interpelacje i zapytania radnych zostaną udzielone w pkt.9 

 

ad:  6.  

       Sprawy samorządu. 

 

W sprawach samorządu głos zabrali: 

 Pan Stanisław Zasiadczyk /soł.Dąbrowica/ zgłosił sprawę wody na wsi, 

która jest nieoczyszczana i  leci brudna. 

 Pan Krzysztof Kucharski /soł.Rzymsko/ - zwrócił się z pytaniem odnośnie 

ubezpieczenia upraw rolnych, czy każdy rolnik ma zgłaszać indywidualnie do 

firm ubezpieczeniowych, czy gmina zaprosi firmy ubezpieczeniowe i zbiorowo 

zostaną zgłoszone szkody. 

        

Przewodniczący Paweł Janicki poinformował, iż odpowiedzi na wszystkie 

zapytania i wnioski zostaną udzielone w pkt.9 

 

 

 

 



ad:  7. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z działalności międzysesyjnej. 

 

 Burmistrz Dobrej p. Andrzej Piątkowski poinformował, że sprawozdanie 

dotyczy okresu od 12.05.2008 r. do 07.07.2008 r.  

Dodatkowo poinformował o przygotowanym projekcie preselekcyjnym na 

inwestycję sala sportowa przy Zespole Szkół  Publicznych w Dobrej. Trzy 

tygodnie temu został ogłoszony konkurs, wniosek jest już skończony, a 

inwestycja opiewa na kwotę około 6,5 mln zł. Wyjaśnił, że kiedy była mowa o 

inwestycjach była mowa o hali sportowej, w między czasie dokonano zmiany w 

zapisach dot. konkursu na edukacje, w tym sale gimnastyczne, nie mówi się o 

halach sportowych tylko o salach gimnastycznych. Wymiary są zachowane jak 

wstępnie szer. 24 na 44 i zaplecze. Dodaje się dodatkowo zapis, że linia boiska 

nie może być większa niż 18-19 m szerokości i 36 m długości. Jest propozycja, 

że płyta boiska będzie większa, wchodzą też trybuny dla widowni, dlatego, że 

jest też zapis widownia do 200 osób. Gmina Dobra jest w gronie 19 gmin w 

Wielkopolsce, które nie mają  większych sal gimnastycznych, środków 

wystarczy maksymalnie na 6 gmin, czyli 30 % złożonych wniosków będzie 

rozpatrzonych pozytywnie. 

Najprawdopodobniej w  miesiącu lipcu zostanie ogłoszony kolejny konkurs na 

parki. Jest przygotowana dokumentacja na dwa parki, za Domem Kultury i 

Zespołem Szkół Publicznych w Dobrej, można złożyć jeden wniosek. Gdy 

będzie ogłoszony konkurs, wniosek zostanie złożony. 

Poinformował, że Gmina przygotowuje się do kolejnych zadań z PROG-u, 

chodzi o inwestycje, które nie wchodzą z dużego programu, gdzie prace poszły 

bardzo szybko do przodu, 14 lipca ogłoszony zostanie przetarg na 

dokumentację na kanalizację, na wodę dokumentacja jest już gotowa. Z PROG-

u zostanie również złożony wniosek na hydrofornię w Rzymsku.  Kwota 

dostępna dla samorządów to 4 mln zł. 

Poinformował też, że zostało wysłane pismo do Starosty zachęcające do 

spotkania i omówienia problemu ul. Dekerta, aby odcinek ten został 

potraktowany przez Starostwo priorytetowo, by opracowali i wykonali kolektor 

 



deszczowy, ponieważ mieszkańcy oczekują kolektora sanitarnego jak również 

chodników z obu stron i jezdni.  Minął miesiąc nie ma żadnej inicjatywy, pismo 

zostanie ponowione. 

Poruszył sprawę wycinki krzewów przy drogach powiatowych. Prace te idą 

powoli, ekipa jest obecnie na terenie gminy Turek. Pan Kierownik Szczepaniak 

zapewnił, że dotrą również na nasz teren. 

Burmistrz poruszył sprawę wydatków na drogi gminne, po podliczeniu kwot, 

które zostały wykorzystane przez sołtysów, budżet jest bardzo naruszony. 

Zaproponował, że przy planowaniu budżetu na 2009 rok więcej czasu należy 

poświęcić na ustalenia, w której miejscowości żwir, a w której równiarka, 

ponieważ żwiru wozi się za dużo, a są to drogi po rekultywacji. Wcześniejsze 

uzgodnienia były takie, że będzie to robione oszczędnie, aby więcej środków 

przeznaczać na drogi asfaltowe.  

Zwrócił się też z prośbą o rozpropagowanie wśród rolników informacji dot. 

składania wniosków odnośnie suszy. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokółu. 

 

 

ad: 8. 

 

                       Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Uchwała Nr XVI/127/08 w sprawie uchylenia uchwał: Nr 

XIV/118/08 z dnia 25.04.2008 r. w sprawie przekształcenia 

zlikwidowanej szkoły w filię w Strachocicach i nr XIV/120/08 z 

dnia 25.04.2008 r. w sprawie przekształcenia zlikwidowanej szkoły 

w filię w Dąbrowicy  

Burmistrz Dobrej p. Andrzej Piątkowski poinformował, że drugi rok 

ćwiczone były zmiany organizacyjne w oświacie na naszej gminie, było dużo 

nieporozumień. Wcześniejsze projekty uchwał były uzgadniane w Del. 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Koninie w Oddziale Prawnym i 

Nadzoru, ze strony gminy nie było żadnych uchybień. Obecnie odbyło się 

 



spotkanie prawników Wojewody i Kuratora i ustalono procedury w/g których 

będą przeprowadzane zmiany organizacyjne w szkołach w Wielkopolsce. W 

związku z tym zwrócono się z prośbą o uchylenie wcześniej podjętych uchwał 

Nr XIV/118/08 i XIV/120/08 z dnia 25.04.2008 r. w sprawie przekształcenia 

zlikwidowanej szkoły w filię w Strachocicach i Dąbrowicy z powodu ich 

sprzeczności z prawem. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław 

Ignaczak poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski 

oznajmił, iż również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie uchylenia uchwał Nr XIV/118/08 i XIV/120/08 z dnia 

25.04.2008 r. w sprawie przekształcenia zlikwidowanej szkoły w filię w 

Strachocicach i Dąbrowicy, która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. 

na 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania „za” jej przyjęciem 

głosowało 13 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVI/127/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 8 lipca 2008 roku 

r. w sprawie uchylenia uchwał stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
  

 

          2) Uchwała Nr XVI/128/08 w sprawie zmiany struktury 

organizacyjnej Szkoły Podstawowej w Dobrej 

   Burmistrz wyjaśnił, że z dniem 1 września 2008 roku zmienia się 

strukturę organizacyjną Szkoły Podstawowej w Dobrej poprzez włączenie do jej 

struktur: filii w Dąbrowicy o strukturze organizacyjnej, w roku szkolnym 

2008/2009 – klasy I-VI oraz oddział przedszkolny, w roku szkolnym 

2009/2010 i następnych – klas I-III oraz oddział przedszkolny, filii w 

Strachocicach o strukturze organizacyjnej klasy I-III oraz oddział przedszkolny. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław 

 



Ignaczak poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski 

oznajmił, iż również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany struktury organizacyjnej Szkoły Podstawowej w 

Dobrej, która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 13 radnych 

obecnych na sali podczas głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 13 radnych, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVI/128/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 8 lipca 2008 roku 

r. w sprawie zmiany struktury organizacyjnej Szkoły Podstawowej w Dobrej 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
  

 

       3) Uchwała Nr XVI/129/08 w sprawie organizowania   wspólnej 

obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej szkół 

prowadzonych przez  Gminę          

 

 Burmistrz poinformował, że jest to kolejna uchwała porządkująca. 

Dopuszcza się różne formy organizowania obsługi szkół, w większości gmin 

funkcjonują ZEAS-y. W naszej gminie do roku 2007 obsługa zabezpieczona 

była w ten sposób, że w każdej szkole przypisany był częściowo etat księgowej 

i kadrowej. Było to niewygodne i kwestionowane przez dyrektorów. W związku 

z tym podjęto decyzję, że obsługę finansowo-oświatową włączono do gminy. 

Księgową oświaty jest p. Cicha, sprawami finansowymi zajmuje się p. Skarbnik 

i p. Księgowa z gminy, a sprawy kadrowe oświaty i gminy prowadzi 

p.Kominiarczyk i p.Zasiadczyk. Obsługę administracyjną, finansową i 

organizacyjną dla szkół zapewnia Urząd Miejski w Dobrej. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław 

Ignaczak poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do 

projektu uchwały. 

 

 



Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski 

oznajmił, iż również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie organizowania wspólnej obsługi administracyjnej, 

finansowej i organizacyjnej szkół prowadzonych przez Gminę, która została 

przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 13 radnych obecnych na sali podczas 

głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVI/129/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 8 lipca 2008 roku 

r. w sprawie organizowania wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i 

organizacyjnej szkół prowadzonych przez Gminę stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

           4) Uchwała Nr XVI/130/08 w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązku wymiaru godzin zajęć 

 

   Burmistrz poinformował, że zmieniła się struktura organizacyjna w 

oświacie, powstały nowe stanowiska Kierownik filii. W dotychczasowym zapisie 

w uchwale dot. zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nie było określenia Kierownik filii, w 

związku z tym w pkt.7 zapis ten został wprowadzony, i tygodniowy wymiar 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych zaproponował na 

tym samym poziomie 15 godz. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław 

Ignaczak poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski 

oznajmił, iż również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem 

 



uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zasad udzielania i rozmiaru 

zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, która została 

przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 13 radnych obecnych na sali podczas 

głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVI/130/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 8 lipca 2008 roku 

w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć stanowi załącznik Nr 8 

do protokółu 

 

 

Przewodniczący Rady Paweł Janicki ogłosił 5 min.przerwę. 

Wznawiając obrady po przerwie Przewodniczący przystąpił do realizacji 

dalszego porządku obrad. 

 
           5) Uchwała Nr XVI/131/08 w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Dobrej 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że na podstawie Rozporządzenia 

Rady Ministrów z dnia 22 kwietnia 2008 roku w sprawie zasad wynagradzania 

pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach 

powiatowych i urzędach marszałkowskich – Dz.U. Nr 73, poz. 431 zmienia się 

tabela płac. W związku z tym, zaproponował miesięczne wynagrodzenie 

Burmistrza Dobrej według następujących składników: 

1. wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 4.500, 00 zł 

2. dodatek funkcyjny w wysokości 1.600,00 zł 

3. dodatek specjalny w wysokości 20 % łącznej kwoty wynagrodzenia 

zasadniczego i funkcyjnego tj. w kwocie 1.220,00 zł 

4. dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20 % wynagrodzenia 

zasadniczego tj. w kwocie 900,00 zł. 

Miesięczne wynagrodzenie brutto Burmistrza Dobrej wynosić będzie 

8.220,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław 

Ignaczak poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do 

 



projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski 

oznajmił, iż również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Dobrej, która została 

przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 13 radnych obecnych na sali podczas 

głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVI/131/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 8 lipca 2008 roku 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Dobrej stanowi załącznik Nr 9 

do protokółu. 
  

                 6) Uchwała Nr XVI/132/08 w sprawie górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości płynnych 

 

 Burmistrz poinformował, że art. 6 ust.2 ustawy z dnia 13 września 1996 

r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminie   nakłada na gminę obowiązek 

określenia w drodze uchwały górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych lub w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych. Górne stawki opłat są instrumentem 

regulowania poziomu cen obowiązujących wszystkich przedsiębiorców 

świadczących w/w usługi na terenie gminy Dobra (mają hamować 

bezpodstawne, samowolne podnoszenie cen) oraz mają charakter sankcji 

wobec właścicieli nieruchomości, którzy nie zawarli umowy z 

przedsiębiorstwem wywozowym na świadczenie usługi.  

W wyniku wzrostu kosztów związanych z wywozem nieczystości ze 

zbiorników bezodpływowych gminny zakład budżetowy poinformował gminę o 

zamiarze wprowadzenia nowej ceny za odbieranie nieczystości płynnych od 

właścicieli nieruchomości. Proponowana cena jest wyższa od ustalonej górnej 

 



stawki za usługi usuwania odpadów z nieruchomości określonych w uchwale Nr 

VIII/56/03 Rady Miejskiej Dobrej z dnia 28 października 2003 r.  

Z zebranych informacji wynika również, że pozostali przedsiębiorcy 

działający na terenie Gminy pobierają opłaty wyższe od górnych stawek 

ustalonych w w/w uchwale.    

Dlatego też, aby gmina Dobra mogła zastosować sankcje wobec osób, 

którzy nie zawarli stosownej umowy na świadczenie usług i mogła 

zorganizować opróżnianie zbiorników bezodpływowych pobierając opłaty za te 

usługi w wysokości wyliczonej z zastosowaniem górnych stawek uchwalonych 

przez Radę Miejską, należy ją podnieść do wysokości określonej w uchwale, 

żeby poziom jej był wyższy niż stawka stosowana przez przedsiębiorstwa 

wywozowe.  

 
Zakład Gospodarki Komunalnej w Dobrej wywoził nieczystości płynne za 

kwotę 8,03 zł, jest to kwota bardzo niska przynosząca straty. Natomiast firmy, 

które mają koncesje na wywożenie nieczystości, ceny mają dwukrotnie wyższe.  

Firma EKO-GAB na naszym terenie z gospodarstw domowych nieczystości 

płynnych wywozi niewiele, natomiast mają umowę z Farpolem i Lindą za kwotę 

ok.14 zł.  

Zaproponował, żeby w uchwale za odbiór nieczystości płynnych przyjąć  kwotę 

18,00 zł brutto za 1 m3.  

 Kierownik Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej p. 

Małgorzata Osiwała wyjaśniła, że po przeprowadzeniu kalkulacji kwota 8,03 zł 

za 1m3 jest kwotą za niską i Zakład ponosi straty/ beczka wynosi 42,80 zł/. 

Ceny paliwa i koszty pracownicze idą w górę. Po zatwierdzeniu uchwały, Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej będzie wywoził nieczystości płynne za 

kwotę  10,75 zł /beczka wynosić będzie ok.55,00 zł/. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Janicki otworzył dyskusję nad 

projektem uchwały.  

 

 Radny Jan Dzierdzicki – zapytał, jaka to będzie kwota za wywóz, którą 

społeczeństwo będzie płaciło, czy emeryci wytrzymają taką podwyżkę. 

 



 Burmistrz wyjaśnił, że Pani Kierownik podała, że ZGKiM za wywóz 

nieczystości płynnych będzie brał 10,75 zł, są to koszty wykalkulowane. 

Natomiast kwota maksymalna jest po to, żeby żadna firma na terenie gminy 

nie brała więcej niż 18 zł. Wiadome jest że EKO-GAB obecnie liczy 14 zł, ZGKiM 

za usługę będzie brał dużo mniej. Jeśli jakaś firma przekroczy kwotę 18,00 zł, 

powinno się cofnąć pozwolenie, ale nie ma na to mocy prawnej. 

Stwierdził, że po sesji musi iść pełna informacja do społeczności lokalnej, 

ponieważ ludzie płacili drożej firmą, nie wiedząc, że ZGKiM bierze dużo taniej. 

Na terenie Dobrej 100 gospodarstw nie podłączonych jest do kolektora 

sanitarnego, gdzie m3 kosztuje 3,69 zł. Trzeba ludziom tłumaczyć i zachęcać, 

że warto lepiej podłączyć się do kolektora sanitarnego. Jest wówczas podwójna 

korzyść, mieszkańcy taniej płacą za nieczystości i mniej nieczystości płynie do 

kolektora deszczowego. 

 Radny Wiesław Ignaczak stwierdził, że Zakład Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej będzie pobierał 10, 75 zł, EKO-GAP bierze 14,00 zł, nie mamy 

pewności czy nie podwyższą do kwoty 18 zł, skoro podjęta będzie taka 

uchwała. 

 Burmistrz powiedział, że Gmina poinformuje społeczeństwo o 

maksymalnej kwocie, natomiast ZGKiM musi być aktywniejszy i rozpropagować 

swoją kwotę. Gmina nie ma prawa dyktowania kwoty firmą, tylko 

społeczeństwo musi nauczyć się liczyć i wybierać korzystniejszą usługę.  

 Radny Jan Dzierdzicki zwrócił się z pytaniem, czy Zakład Gospodarki 

Komunalnej będzie w stanie wykonać wszystkie usługi. 

 Burmistrz stwierdził, że po rozmowie z p. Kropidłowskim, wie, że EKO-

GAB nie wykonuje dużo usług dla gospodarstw domowych, zapewnił, że ZGKiM 

na pewno sobie poradzi. 

 Radny Kazimierz Jasiński powiedział, że ma obiekcje do przedstawionej 

przez p.Kierownik ZGKiM analizy kosztów, ponieważ stawki godzinowe są za 

niskie. Stwierdził, że  jeśli radni mają ustalić maksymalną stawkę, niezależnie 

czy EKO-GAB wykonuje usług dużo czy mało, ta stawka musi mieć 

uzasadnienie ekonomiczne, ponieważ kierownik firmy, może zrobić 

zastrzeżenie, że stawka ogranicza jego działalność i nie jest w stanie 

wykonywać usługi. Trzeba mieć jasną sytuację w zakresie przedstawionej 

 



kalkulacji, że jest to opłacalne. Zaproponował sprawę odłożyć do sesji po 

wakacjach i opracować dobrą kalkulację.  

 Burmistrz wyjaśnił, że jak wcześniej informował spotkał się z p. 

Kropidłowskim, właścicielem firmy EKOGAB, świadczącym usługi na naszym 

terenie i poprosił o uzasadnienie ekonomiczne. Pan Kropidłowski 

zagwarantował, że do końca roku będzie to kwota do 15 zł, a jeśli ceny paliw 

nie pójdą do góry, cena ta będzie obowiązywać również w roku przyszłym. 

Skoro jest zapewnienie firmy, która świadczy usługi na naszym terenie, 

poprosił radę o przyjęcie tej kwoty. Stwierdził również, że nie bardzo wiadomo 

jakie rozliczenia można jeszcze przygotować do następnej sesji. Pani Kierownik 

ZGKiM przedstawiła swoje rozliczenia i Pan Kropidłowski swoje. Uchwała ta jest 

uchwałą porządkującą.  

  Przewodniczący Rady Paweł Janicki zwrócił uwagę, że stawki te dotyczą 

mieszkańców całej Gminy, nie tylko osób, które są  nie podłączone  do 

kolektora w Dobrej. Stwierdził, że uchwała jest robiona pod firmę EKO-GAB, 

ponieważ robili do tej pory nielegalnie, ustalając sobie sami stawkę, natomiast 

teraz trzeba podwyższyć aby robili to legalnie, w ten sposób można to 

rozumieć. Zwrócił uwagę, że stawki te są za wysokie, zwłaszcza dla emerytów. 

Zauważył, że ZGKiM na terenie Gminy nie świadczy tak dużo usług. 

  Burmistrz stwierdził, że nie zgadza się z twierdzeniem p. 

Przewodniczącego, że uchwała jest przygotowana pod EKO-GAB, ponieważ p. 

Kropidłowski nie zwracał się o to do Gminy.  ZGKiM przygotował swoje 

rozliczenia i p.Kropidłowski swoje, one się nie zmienią. 

Poinformował, że w gminie Tuliszków podjęli stawkę 54 zł za m3, żeby nie 

powracać do uchwały co roku. 

Społeczeństwo zostanie powiadomione, gdzie jaka cena obowiązuje, a wybór 

należeć będzie do każdego mieszkańców. 

  Kierownik ZGKiM w Dobrej p. Małgorzata Osiwała poinformowała, że 

stawki pracowników są bardzo niskie, jak zauważył radny Jasiński, i może się 

też stać tak, że za dwa miesiące Zakład pobierać będzie za 1 m3 - 12,00 zł. 

  Przewodniczący Rady oznajmił, że gdy stawka 18,00 zł zostanie 

zatwierdzona p. Kierownik będzie mogła podwyższyć kwotę, tylko czy wykona 

 



te usługi. 

  Radny Wiesław Ignaczak zwrócił się z pytaniem, jak Zakład będzie 

funkcjonował, jeśli zostaną stare stawki. 

  Kierownik p. Osiwała udzieliła odpowiedzi, że będzie rosnąć zadłużenie. 

Poinformowała, że do tej pory kierowca nie był na pełnym etacie, był 

wykorzystywany również na oczyszczalni, ale jeśli będzie duże 

zapotrzebowanie na usługę jeździć będzie co dziennie, żeby nie było sytuacji, 

że czeka się za długo. 

  Przewodniczący Rady zapytał, jakie były do tej pory stawki?. 

  Kierownik p. Osiwała poinformowała, że stawka składa się z dwóch 

składników, usługa za wywóz – 8,03 zł plus 7 % VAT oraz przyjęcie na 

oczyszczalnię 2,69 zł, beczka za 4 m3 kosztuje 42,84zł brutto. Przy 

proponowanej obecnie  cenie beczka będzie kosztowała ok. 55 zł. 

  Radny Kazimierz Jasiński stwierdził, że przedstawiona kalkulacja go nie 

przekonuje. Stawki dla pracowników są za niskie,aby za te pieniądze pracownik 

mógł pracować, jak również 4,5 kursu w ciągu dnia nie zrobi się. Jeśli 

Burmistrz uważa, że stawka 18,00 zł jest wystarczająca odpowiada za to, gdyż 

przedsiębiorca może Gminę zaskarżyć, że przez tak niską stawkę zaniżone 

zostały jego koszty. 

  Burmistrz zapewnił, że z żadną firmą do Sądu nie pójdzie, gdy się okaże, 

że wzrosną kwoty, przedsiębiorcy zwrócą się o podniesienie tej stawki, takie są 

ustalenia. 

  Radny Janusz Nowakowski zauważył, dlaczego przedsiębiorcy nie przyszli 

do tej pory tylko sami stawkę narzucili. 

  Burmistrz poinformował, że przeprowadzono rozeznanie, które rady 

podejmowały taką uchwałę, m.Turek, gm. Tuliszków i Brudzew. Gmina jest od 

przygotowania dokumentów, które należą do jej kompetencji. Poprosił p. 

Barbarę Stasiak – insp. d.s obsługi prawnej o wyjaśnienie pod względem 

prawnym egzekwowania tych ustaleń wobec przedsiębiorców. 

  Inspektor ds. Obsługi prawnej p. Barbara Stasiak wyjaśniła, że w Ustawie 

o utrzymaniu czystości i porządku nie wprowadzono wprost zapisu, który 

 



pozwalałby Burmistrzowi na cofnięcie pozwolenia podmiotowi, który 

przekroczył maksymalną stawkę, brak jest konkretnej sankcji dla 

przedsiębiorcy, natomiast są przewidziane sankcje ogólne dla tego kto łamie 

przepisy ustawy w postaci odpowiedniego postępowania tj. grzywna i mandat, 

wniosek do Sądu Grodzkiego. 

  Przewodniczący Rady Paweł Janicki zwrócił się z pytaniem, czy stawka 

18,00 zł jest uzasadniona, i czy mamy pewność że więcej ścieków będzie 

dowożonych do oczyszczalni a mniej wylewanych na polach. 

  Burmistrz potwierdził, że 18,00 zł jest to kwota uzasadniona. Odnośnie 

wylewanych ścieków stwierdził,  jest to duży problem.  Gmina nie ma swojej 

policji miejskiej czy straży miejskiej, która by to kontrolowała,  współpracuje 

tylko z Policją. Są rozmowy w szkołach i uświadamianie od młodych lat. Nie 

można stwierdzić, że nie będzie porozrzucanych śmieci czy wylewanych po 

polach ścieków. 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości płynnych, która została przyjęta przez Radę większością głosów tj. 

na 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania „za” jej przyjęciem 

głosowało 12 radnych, głosów „przeciw”  – nie zgłoszono, 1 głos - 

„wstrzymujący się”. 

 

Uchwała Nr XVI/132/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 8 lipca 2008 roku 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

płynnych stanowi załącznik Nr 10 do protokółu. 

 

         7) Uchwała Nr XVI/133/08 w sprawie zmiany budżetu na 2008 r.  

   Skarbnik Gminy poinformowała, że na komisjach na wsparcie dla 

Policji była propozycja przeznaczyć kwotę 3.000 zł, p. Burmistrz proponuje 

3.400 zł. Na bieżące utrzymanie dróg proponuje się zwiększenie budżetu o 70 

tys zł.  

   Burmistrz wyjaśnił, że do wszystkich samorządów wpłynęło pismo z 

 



Policji o wsparcie finansowe na przygotowanie święta Policji. Na spotkaniu z 

Burmistrzami i Wójtami ustalono, że Starostwo Powiatowe i Urząd Miejski w 

Turku przeznaczy kwotę 20 tys. zł, natomiast pozostałe samorządy po 400 zł. 

Zaznaczył, że współpraca z naszym Posterunkiem układa się bardzo dobrze, 

dlatego prośba jest o przeznaczenie dodatkowo kwoty 400 zł. 

 

 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław 

Ignaczak poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski 

oznajmił, iż również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2008 r., która została przyjęta przez 

Radę jednogłośnie tj. na 13 radnych obecnych na sali podczas głosowania „za” 

jej przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących” – 

nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVI/133/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 8 lipca 2008 roku 

w sprawie zmiany budżetu na 2008 r. stanowi załącznik Nr 11 do protokółu 

 
 

pkt: 9.  

               Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 Burmistrz wyjaśnił, że sprawa wybrzuszenia w drodze w Miłkowicach 

zostanie przekazana Gen.Dyrekcji Dróg p. Kier. Stacherskiemu.  Stwierdził, że 

z GDD jest dobra współpraca i przy naprawie drogi w kierunku kościoła, gdy 

będą dysponować ścinarkę do asfaltu,  na pewno zrobią też tą drogę. 

 Sprawa wody w Dąbrowicy, Burmistrz poinformował, że sprawę przekaże 

do p.Gralaka, prezesa Spółki, wyjaśnił również, że  przy dużym poborze wody 

są częste awarie i przy każdym włączeniu wody, dopóki woda nie spłynie leci 

brudna. 

 Wniosek p. Kucharskiego, potwierdził, że z taką propozycją Gmina 

 



wyjdzie a firmy ubezpieczeniowe na pewno wyrażą zgodę. 

 

pkt: 10. 

Wolne wnioski. 

 

 Radny Wiesław Ignaczak zgłosił wniosek, aby wszystkie dokumenty były 

przygotowywane na komisje i sprawy rozwiązywane na komisjach. 

 Burmistrz Dobrej podziękował wszystkim osobom, które włączyły się w 

obchody Dni Dobrej i zawody strażackie.  

Zaapelował do radnych, sołtysów i kier. jednostek o włączanie się i 

uczestniczenie w tych obchodach, aby dni te były okazją do świętowania. 

Poinformował, że w dniu 19.08. odbędzie się oddanie cmentarza żydowskiego 

w Dobrej,  a w dniu 24.08. dożynki gminne w Rzechcie, na które serdecznie 

wszystkich wraz z rodzinami zaprosił. 

 Radny Jan Dzierdzicki zwrócił się z pytaniem, czy w związku z 

uroczystościami oddania cmentarza żydowskiego będzie zrobiony łącznik drogi 

Narutowicza i Kilińskiego. 

 Burmistrz odpowiedział, że przetarg jest już zrobiony, droga ta będzie 

wykonana najpóźniej do 10 sierpnia, po skończeniu drogi w Miłkowicach, ta 

sama firma wchodzi na tą drogę. 

 Przewodniczący Rady Paweł Janicki zapytał, kiedy będzie rozstrzygnięta 

wcześniej poruszana sprawa zmiany nazwy ulic. 

 Burmistrz poinformował, że na sesji sierpniowej będzie propozycja 

zmiany ulic, natomiast problem Długiej Wsi, proces będzie trwał dłużej. Jest 

propozycja ogłoszenia konkursu odnośnie nazwy ulic, aby społeczność też się 

wypowiedziała. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Janicki, zgłosił wniosek, w związku 

z ustaleniem ceny za nieczystości 18,00 zł, zaproponował zająć się sprawą 

wywozu nieczystości płynnych, powołać komisję z ochrony środowiska, która 

raz na kwartał sprawdzi wśród mieszkańców, gdzie wywożone są ścieki. 

  

 



pkt: 11. 

Zamknięcie obrad. 

 

 W związku z tym, że porządek XVI Sesji Rady Miejskiej w Dobrej został 

wyczerpany, Przewodniczący  Rady Miejskiej w Dobrej Paweł Janicki o godz. 

1045   zakończył obrady sesji dziękując wszystkim za przybycie i udział w 

obradach. 

                                                                                                                             
Przewodniczący                        

        I n s p e k t o r                 Rady Miejskiej 

        Barbara Wituła                                              Paweł Janicki  

 


